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Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity 

Zápis z 234. zasedání 3.4.2023 
 
 

Přítomni (v abecedním pořadí): 

● Mgr. Kateřina Fridrichová, Ph.D. 
● PhDr. Pavel Horák, Ph.D. 
● Irena Kašparová, M.A., Ph.D. 
● doc. Mgr. et Mgr. Oldřich Krpec, Ph.D. 
● Anna Literová  
● Markéta Tereza Piáčková  
● Mgr. Aneta Pinková, Ph.D. 
● doc. PhDr. Věra Stojarová, Ph.D. 
● Mgr. Václav Šmatera 
● Bc. Martin Veselý 

 
Hosté:  

● prof. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. 
● doc. PhDr. Roman Chytilek, Ph.D. 
● Ing. Pavlína Kadlčková, DiS. 
● doc. Mgr. et Mgr. Adéla Souralová, Ph.D. 
● PhDr. Petr Suchý, Ph.D. 
● Mgr. et Mgr. Veronika Velička Zapletalová, Ph.D. 
● doc. PhDr. Martin Vaculík, Ph.D. 
● a další členové akademické obce a fakulty 

Omluveni: 
● Shengyue Wang 

Program jednání: 

1) Volba děkana FSS MU 

Předseda akademického senátu P. Horák přivítal jediného kandidáta prof. S. Balíka, 

dále přivítal představitele akademické obce a široké publikum a představil harmonogram 

zasedání a způsob volby děkana: 

 

o Kandidát dostane k dispozici 20 minut času na vlastní prezentaci. 

o Po prezentaci bude prostor pro debatu kandidáta s akademickou obcí. 

o Po skončení debaty proběhne samotná volba děkana. 

 

Program byl schválen všemi přítomnými členy AS FSS MU. 

 

(10 pro, 0 proti, 1 omluven, 0 se zdrželo) 
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Prezentace kandidáta 

 

Předseda senátu P. Horák požádal kandidáta o prezentaci a předal slovo prof. S. Balíkovi.  

 

Prof. S. Balík, stávající děkan fakulty, shrnul uplynulé období (2019–2023), kdy fakultu vedl. 

Jmenovitě poděkoval všem členům vedení. Poděkoval všem, kteří měli jiný názor než on a mohl 

se na základě rozdílnosti naučit lépe argumentovat, utvrdit a změnit se. Uvedl, z čeho má 

radost, co se během uplynulého čtyřletého období podařilo: nová grantová strategie, navýšení 

mezd pro řešitele grantů, nárust počtu studentských přihlášek, zvládnutí covidových uzávěr, 

sdílení povinně volitelných kurzů napříč fakultou u Bc. programů, brožura pro doktorandy, 

ocenění HR Award, nárůst administrativní podpory pro vědecké a akademické pracovníky 

a pracovnice, nabídka práce a pomoci ukrajinským kolegům a kolegyním a zajištění studia 

ukrajinským studentům a studentkám. Dále zmínil rozšiřování zahraničních studijních programů 

a péče o studující v těchto programech, zlepšování finanční kondice některých kateder, dětskou 

skupinu Elánek, získávání zpětné vazby od zaměstnanců, zvýšení výukové kapacity rozdělením 

učeben, navýšení rozpočtu pro rok 2023, postoj k udržitelnosti a úsporám energií a další. 

 

Vize kandidáta do dalšího volebního období 2023– 2027 v klíčových slovech: 

Umělá inteligence a její rozumné využívání a přemýšlení o světě kolem nás v nové době. 

Úprava přijímacího řízení do Bc. studia, proměna doktorské studia v souladu s národní 

legislativou. Maximální podpora vedení pro úspěšné podávání velkých mezinárodních 

a mezioborových projektů ERC, MSCA, H2020. Kultivace prostředí fakulty tak, aby byla 

bezpečným prostředím pro všechny. Motivování talentovaných, udržení HR Award, zlepšování 

prostor fakulty. 

 

Závěr: 

Prof. Stanislav Balík uvedl, že nabízí fakultě do pozice děkana svoje zkušenosti, nové nápady 

a představy, jak fakultu dále posouvat. Poznamenal, že ví, že život umí překvapit a je připraven 

řešit nečekané výzvy. Chce vést fakultu, kterou budeme mít rádi, kde budeme rádi studovat 

a pracovat. Fakultu, která bude pro ostatní vzorem a bude si vědoma své odpovědnosti vůči 

společnosti. 

 

Diskuse a dotazy akademické obce: 

 

Otázka: 

Bc. M. Veselý: Dokázal byste zmínit, co jste čekal, že se Vám podaří lépe v uplynulém období?  

 

Odpověď:  

prof. S. Balík: Oblast mezinárodních projektů. Na univerzitě jsou fakulty, které jsou úspěšnější 

v podávání projektů, jedna naše kolegyně byla kousek od úspěšného výsledku. Neměl jsem 

radost z toho, že jsem řešil aféru kolem sexuálního obtěžování. 
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Otázka: 

Doc. V. Stojarová: Je nějaká konkrétní představa, jak dosahovat a získávat mezinárodní 

projekty? 

 

Odpověď:  

prof. S. Balík: 

Řešili jsme na kolegiích a můžeme nabídnout následující podporu: např. zafinancování 

Sabbatical year (tvůrčí volno), administrativní pomoc a zajištění Oddělení pro výzkum 

a projektovou podporu. Co neumíme, je vůle vědců – konkrétních osob posouvat obory dál. Je 

potřeba získat ERC, koordinátorský Horizon, ale musí chtít výzkumníci sami, ne že si to fakulta 

přeje. Dále motivujeme pracoviště vracením režií, s ročním odstupem. Jako fakulta můžeme 

ještě podporovat využití oborové synergie. 

 

Otázka: 

Prof. L. Rabušic: Do jaké míry je na fakultě využíván Sabbatical year? 

 

Odpověď: 

Prof. S. Balík: 

Při dělení počtu zaměstnanců měla fakulta největší podíl využívání Sabbatical year 

na univerzitě, jedná se o 6 až 9 osob. Zaměstnancům, kteří jej využívají, garantujeme 70 % 

průměrné mzdy za předešlý rok. Nařizovat Sabbatical year nechci, nenapadá mne jiná možnost, 

než proměna kultury a sdílení dobré praxe, chceme-li se vědecky posouvat. Pokud chceme 

dělat dobrou vědu, je zřejmé, že musíme spolupracovat s kolegy ze zahraničí. 

Volba děkana: 

Předseda AS FSS MU P. Horák doporučil přistoupit k vlastní volbě. Pro tento účel navrhl jako 
skrutátora Bc. M. Veselého. 

 

(10 pro, 0 proti, 1 omluven, 0 se zdrželo) 

 

Předseda AS P. Horák představil podobu hlasování a vyzval členy AS k volbě. 

 

Skrutátor dokončil sčítání, bylo odevzdáno 10 hlasovacích lístků. 

 

(8 pro, 0 proti, 1 omluven, 2 se zdrželi) 

 

 

 

 

 



 

4/4 

 

Přijatá usnesení: 

 

2023-4-3/1 

AS FSS navrhuje rektorovi MU prof. PhDr. Stanislava Balíka, Ph.D. ke jmenování 

děkanem pro následující funkční období. 

(8 pro, 0 proti, 1 omluvena, 2 se zdrželi). 

 

PhDr. Pavel Horák, Ph.D. 
předseda senátu 

Mgr. Kateřina Fridrichová, Ph.D. 
          místopředsedkyně senátu 

Bc. Martin Veselý 
místopředseda senátu 

 
Zapsala: Gabriela Vybíralová 
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Translated with www.DeepL.com/Translator (free version) 
 
Academic Senate of the Faculty of Social Studies of Masaryk University 
Minutes of the 234th meeting 3.4.2023 
 
 
Present (in alphabetical order): 
● Mgr. Kateřina Fridrichová, Ph.D. 
● PhDr. Pavel Horák, Ph.D. 
● Irena Kašparová, M.A., Ph.D. 
● doc. Mgr. et Mgr. Oldřich Krpec, Ph.D. 
● Anna Literová  
● Markéta Tereza Piáčková  
● Mgr. Aneta Pinková, Ph.D. 
● doc. PhDr. Věra Stojarová, Ph.D. 
● Mgr. Václav Šmatera 
● Bc. Martin Veselý 
 
Guests:  
● prof. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. 
● doc. PhDr. Roman Chytilek, Ph.D. 
● Ing. Pavlína Kadlčková, DiS. 
● doc. Mgr. et Mgr. Adéla Souralová, Ph.D. 
● PhDr. Petr Suchý, Ph.D. 
● Mgr. et Mgr. Veronika Velička Zapletalová, Ph.D. 
● doc. PhDr. Martin Vaculík, Ph.D. 
● and other members of the academic community and fakulty 
 
Excused: 
● Shengyue Wang 
 
Agenda: 
1) Election of the Dean of FSS MU 
The Chair of the Academic Senate P. Horák welcomed the only candidate prof. S. Balík, 
welcomed the representatives of the academic community and the general audience and 
introduced the meeting schedule and the method of the election of the Dean: 
 
o The candidate will be given 20 minutes of time for his own presentation. 
o After the presentation there will be a space for the candidate to debate with the academic 
community. 
o After the debate, the actual election of the Dean will take place. 
 
The agenda was approved by all present members of the AS FSS MU. 
 
(10 for, 0 against, 1 excused, 0 abstentions) 
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Candidate's presentation 
 
Senate President P. Horák asked the candidate for a presentation and gave the floor to prof. S. 
Balík.  
 
Prof. S. Balík, current Dean of the Faculty, summarized the past period (2019-2023) when he 
led the Faculty. He thanked all the members of the leadership team by name. He thanked all 
those who had a different opinion than him and could learn to better argue, affirm and change 
based on their differences. He listed the things he was happy about that had been accomplished 
during the past four years: the new grant strategy, the increase in salaries for grant writers, the 
increase in student applications, the mastery of covid closures, the sharing of required elective 
courses across the faculty at Bc. programs, brochure for Ph.D. students, HR Award, increase 
in administrative support for research and academic staff, offering jobs and assistance to 
Ukrainian colleagues and providing study to Ukrainian students. He also mentioned the 
expansion of study abroad programs and care for students in these programs, improving the 
financial health of some departments, the Elanek children's group, getting feedback from staff, 
increasing teaching capacity by dividing classrooms, increasing the budget for 2023, the stance 
on sustainability and energy savings, and more. 
 
Candidate's vision for the next term 2023-2027 in key words: 
Artificial intelligence and using it wisely and thinking about the world around us in a new era. 
Modifying the admission procedure to the Bc. Studies, transformation of Ph.D. studies in line 
with national legislation. Maximum support from the management for successful submission of 
major international and interdisciplinary projects ERC, MSCA, H2020. Cultivating the faculty 
environment to make it a safe environment for all. Motivating talent, retaining HR Award, 
improving faculty facilities. 
 
Conclusion: 
Prof. Stanislav Balík said that he offers the faculty his experience, new ideas and ideas on how 
to move the faculty forward. He noted that he knows that life can surprise and he is ready to 
tackle unexpected challenges. He wants to lead a faculty that we will love, where we will love to 
study and work. A faculty that will be a role model for others and will be aware of its responsibility 
to society. 
 
Discussion and questions from the academic community: 
 
Question: 
Bc. M. Veselý: Could you mention what you expected to do better in the past period?  
 
Answer:  
Prof. S. Balík: The area of international projects. There are faculties at the University that are 
more successful in submitting projects, one of our colleagues was a short distance away from 
a successful outcome. I was not happy about dealing with the affair around sexual harassment. 
 
Question: 
Doc. V. Stojarová: Is there any specific idea on how to reach out and get international projects? 
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Answer:  
Prof. S. Balík: 
We have addressed this at the colleges and can offer the following support: e.g. funding for 
Sabbatical year (creative leave), administrative assistance and providing the Research and 
Project Support Unit. What we can't do is the willingness of scientists – specific individuals to 
move the field forward. Need to get ERC, Horizon coordinator, but researchers themselves have 
to want it, not that faculty want it. We also incentivize departments by returning overhead, with 
a one-year lag. As faculty, we can still encourage the use of disciplinary synergy. 
 
Question: 
Prof. L. Rabušic: To what extent is the sabbatical year used at the faculty? 
 
Answer: 
Prof. S. Balík: 
When dividing the number of staff, the faculty had the highest proportion of Sabbatical year 
usage in the university, it is 6 to 9 people. Employees who use it are guaranteed 70% of their 
average salary for the previous year. I don't want to mandate a sabbatical year, I can't think of 
any other option than changing the culture and sharing best practices if we want to move forward 
scientifically. If we want to do good science, it is obvious that we need to collaborate with 
colleagues from abroad. 
 
Dean's Choice: 
AS FSS MU Chair P. Horák recommended proceeding with the actual election. For this purpose 
he proposed Bc. M. Veselý. 
 
(10 for, 0 against, 1 excused, 0 abstentions) 
 
AS President P. Horák presented the voting form and invited the AS members to vote. 
 
The scrutineer completed the counting, 10 ballots were cast. 
 
(8 for, 0 against, 1 excused, 2 abstentions) 
 
Resolutions adopted: 
 
2023-4-3/1 
AS FSS proposes prof. Ph.Dr. Stanislav Balík, Ph.D. to the Rector of MU for appointment as 
Dean for the following term of office. 
(8 for, 0 against, 1 excused, 2 abstentions). 
 
PhDr. Pavel Horák, Ph.D. Mgr. Kateřina Fridrichová, Ph.D. Bc. Martin Veselý 
Chair of the Senate  Vice-Chairwoman of the Senate Vice-Chairman of the Senate 
 
Written by: Gabriela Vybíralová 


